

Brussels, 12 March 2020 (OR. en, de)

6784/1/20 REV 1

FRONT 39 COMIX 94

## **NOTE**

From:	Austrian delegation
To:	Working Party on Frontiers/Mixed Committee
	(EU-Iceland/Liechtenstein/Norway/Switerland)
Subject:	Temporary reintroduction of border controls at the Austrian land border with Italy in accordance with Article 28 of Regulation (EU) 2016/399 on a Union Code on the rules governing the movement of persons across borders (Schengen Borders Code)

Delegations will find attached a copy of a letter received by the General Secretariat of the Council on 12 Match 2020 regarding temporary reintroduction of border controls by Austria at the land border with Italy between 11 and 20 March 2020.

6784/1/20 REV 1 GK/cr 1

IR 002689 2020 12.03.2020

= Republik Österreich

bmi.gv.at

E-MAIL / ARMX

Karl Nehammer, MSc Bundesminister

ministerbuero@bml.gv.at +43153126-0 Herrengasse 7, 1010 Wien, Österreich

Margaritis SCHINAS Vizepräsident der Europäischen Kommission 1049 Brüssel

1049 Brüsse BELGIEN

Wien, 11. März 2020

Frau

Herr

Ylva JOHANSSON EU-Kommissarin für Inneres 1049 Brüssel

BELGIEN

Herr

David SASSOLI Präsident des Europäischen Parlaments 1049 Brüssel BELGIEN

Hen

Jeppe TRANHOLM-MIKKELSEN Generalsekretariat des Rates 1049 Brüssel BELGIEN

An die

Innenministerinnen/Innenminister der EU und Schengener-Vertragsstaaten Binnengrenzkontrollen: Entwicklungen im Zusammenhang mit "2019 neuartiger Coronavirus"

Sehr geehrter Herr Vizepräsident der Kommission!
Sehr geehrte Frau Kommissarin!
Sehr geehrter Herr Präsident des Europäischen Parlaments!
Sehr geehrter Herr Generalsekretär des Rates!
Sehr geehrte Kolleginnen und Kollegen!

Die österreichische Bundesregierung hat die Entwicklungen der letzten Tage im Zusammenhang mit der Ausbreitung des neuartigen Coronavirus SARS-CoV-2 eingehend analysiert. Die Zuwächse bei Erkrankungen und Todeszahlen steigen in ganz Europa deutlich. Unter den europäischen Staaten wurde bislang Italien am stärksten in Mitleidenschaft gezogen, wo es sehr ernst zu nehmende Zuwachsraten der SARS-CoV-2-Krankheit gibt. Auch in Österreich steigen die Zahlen der Erkrankungsfälle an. Diese Entwicklungen geben Anlass zur Sorge.

In diesem Lichte bedarf es aller verfügbaren Maßnahmen, um eine weitere Ausbreitung der SARS-CoV-Z-Krankheit in Österreich einzudämmen und einer ernsthaften Bedrohung der öffentlichen Ordnung oder Sicherheit im Sinne des Schengener-Grenzkodex entgegenzuwirken.

Nach Artikel 28 des Schengener-Grenzkodex können Binnengrenzkontrollen von einem Mitgliedstaat bei unvorhersehbaren Ereignissen unmittelbar wiedereingeführt werden. Aufgrund der aktuellen Entwicklungen und der sich daraus ergebenden Gefährdungslage für Österreich setzt die Republik Österreich Maßnahmen zur möglichst effizienten Reduzierung der Zuwachsraten der SARS-CoV-2-Krankheit in Österreich.

In diesem Sinne habe ich daher als zuständiges oberstes Organ der Republik Österreich auf Grundlage des Artikels 28 der Verordnung (EU) 2016/399 (Schengener Grenzkodex) ab 11. März 2020 an der österreichischen Landesgrenze zu Italien Binnengrenzkontrollen vorerst für einen zehntägigen Zeitraum angeordnet.

Diese Maßnahme ist mit Italien abgestimmt. Österreich beurteilt laufend die Lageentwicklung und wird die Kontrollmodalitäten so gestalten, dass diese der Lage gegenüber verhältnismäßig sind.

Mit freundlichen Grü

Karl Nehaghmer, MSc

2 von 2

## **COURTESY TRANSLATION**

## Internal border controls: Developments related to "2019 new coronavirus"

Dear Vice-President of the Commission!
Dear Commissioner!
Dear President of the European Parliament!
Dear Secretary-General of the Council!
Ladies and gentlemen!

The Austrian Federal Government has analyzed in detail the developments of the last days in connection with the spread of the new coronavirus COVID-19. The increases in disease and death rates are rising significantly throughout Europe. Among the European countries, Italy has so far been the most affected country, with very serious growth rates of COVID-19 disease. In Austria the number of cases is rising too. These developments give cause for concern.

In this light, it is necessary to take all available measures to contain the further spread of the coronavirus in Austria and to counter a serious threat to public policy or public security as defined in the Schengen Borders Code.

According to Article 28 of the Schengen Borders Code, internal border controls may be immediately reintroduced by a Member State in the event of unforeseen circumstances. Due to current developments and the resulting threat to Austria, the Republic of Austria is taking measures to reduce the growth rates of COVID-19 in Austria as efficiently as possible.

On that note, as the competent supreme authority of the Republic of Austria, I have therefore ordered internal border controls at the Austrian land border with Italy as of 11 March 2020 for an initial period of ten days on the basis of Article 28 of Regulation (EU) 2016/399 (Schengen Borders Code).

This measure has been coordinated with Italy. Austria is continuously assessing the development of the situation and will design the control modalities in such a way that they are proportionate to the situation.

Sincerely,		